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JEGYZŐKÖNYV 

Készült: 2024. február 28-án a Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzat Polgármesteri 
Hivatala II. emelet 61. sz. tárgyalójában a Közművelődési és Oktatási Bizottság rendkívüli ülésén. 

Jelen vannak: Nagy István 
Szabó Balázs 
Czinke Sára 
Szécsi Péter Pál 
Altfatter Adalbert 
Dr. Szabó Gábor 
Vasvári László 
Hladony Sándor 
dr. Szabó Béla ( 16°2 órakor érkezett) 
Farkas István 
László Jánosné 
Szabó Tiborné 
Szügyi Mihály 
Téglás Richárd 
Holmár Ágnes 
Mező Tímea 
Németh Edit 
Nyíri János 
Dócs Gábor 

Déri Tibor polgármester 
Bedő Katalin alpolgármester 
Dr. Trippon Norbert alpolgármester 
Czigler László József alpolgármester 
Dr. Moldván Tünde jegyző 
Dr. Gácsi Anett Erzsébet aljegyző 
Koleszár Zsuzsanna referens 
Hegedűs Ákos referens 
Horváth László referens 

Nagy István elnök: 16°0 órakor megnyitja az ülést. 
Megállapítja, hogy a Bizottság 18 fővel határozatképes. 
Mivel senkinek nincs kérdése, kiegészítése, szavazásra bocsátja a napirendet. 

14/2024. (II. 28.) KOB határozat 
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési és 
Oktatási Bizottsága úgy dönt, hogy jelen ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 
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1. Javaslat az Újpesti Diákösztöndíjak pályázat kiírására a 2024/2025. tanévre (nyílt ülés) 
Előterjesztő: Bedő Katalin alpolgármester 

2. Javaslat az újpesti gyermekek és fiatalok nyári táboroztatásának támogatására 
vonatkozó pályázat kiírása (nyílt ülés) 
Előterjesztő: Bedő Katalin alpolgármester 

3. Javaslat az újpesti sportszervezetek tevékenységének támogatására vonatkozó pályázat 
kiírására (nyílt ülés) 
Előterjesztő: Bedő Katalin alpolgármester 

4. Javaslat az újpesti civil szervezetek tevékenységének támogatására vonatkozó pályázat 
kiírására (nyílt ülés) 
Előterjesztő: Bedő Katalin alpolgármester 

5. Egyebek 

Szavazás eredménye: 18 igennel elfogadva (egyhangú) 

1. Javaslat az Újpesti Diákösztöndíjak pályázat kiírására a 2024/2025. tanévre 

Nagy István elnök: Ismerteti az előterjesztés tárgyát, majd kérdés, hozzászólás nem lévén felteszi 
szavazásra a határozati javaslatot. 

15/2024. (II. 28.) KOB határozat 
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési és 
Oktatási Bizottsága úgy dönt, hogy az előterjesztés mellékletét képező pályázati felhívás 
tartalmazta feltételekkel a 2024/2025. tanévre pályázatot ír ki az Újpesti Diákösztöndíjak 
elnyerésére. 

Felelős: Polgármester, a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján 

Határidő: 2024. május 31. 

Szavazás eredménye: 19 igennel elfogadva (egyhangú) 

2.Javaslat az újpesti gyermekek és fiatalok nyári táboroztatásának támogatására vonatkozó 
pályázat kiírása 

Nagy István elnök: Ismerteti az előterjesztés tárgyát, majd kérdés, hozzászólás nem lévén felteszi 
szavazásra a határozati javaslatot. 

16/2024. (II. 28.) KOB határozat 
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési és 
Oktatási Bizottsága az előterjesztésben foglaltakat megtárgyalta és úgy dönt, hogy az előterjesztés 
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mellékletét képező pályázati felhívás tartalmazta feltételekkel pályázatot ír ki az újpesti 
gyermekek és fiatalok nyári táboroztatásának támogatására. 

Felelős: a pályázati felhívás közzétételéért a Polgármester, a feladatkörrel rendelkező 
alpolgármester útján 

Határidő: 2024. március 1. 

Szavazás eredménye: 19 igennel elfogadva (egyhangú) 

3.Javaslat az újpesti sportszervezetek tevékenységének támogatására vonatkozó pályázat kiírására 

Nagy István elnök: Ismerteti az előterjesztés tárgyát, majd kérdés, hozzászólás nem lévén felteszi 
szavazásra a határozati javaslatot. 

17/2024. (II. 28.) KOB határozat 
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési és 
Oktatási Bizottsága úgy dönt, hogy Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata 2024. 
évi költségvetésének, a Képviselő-testület általi elfogadását követő 45 napon belül, az előterjesztés 
melléklet képező pályázati felhívás tartalmazta feltételekkel pályázatot ír ki az újpesti civil 
szervezetek sporttal kapcsolatos tevékenységének támogatására. 

Felelős: polgármester, a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján 
Határidő: 2024. március 31. 

Szavazás eredménye: 19 igennel elfogadva (egyhangú) 

4.Javaslat az újpesti civil szervezetek tevékenységének támogatására vonatkozó pályázat kiírására 

Nagy István elnök: Ismerteti az előterjesztés tárgyát, majd kérdés, hozzászólás nem lévén felteszi 
szavazásra a határozati javaslatot. 

18/2024. (II. 28.) KOB határozat 
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési és 
Oktatási Bizottsága úgy dönt, hogy Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata 2024. 
évi költségvetésének, a Képviselő-testület általi elfogadását követő 45 napon belül, az előterjesztés 
melléklet képező pályázati felhívás tartalmazta feltételekkel pályázatot ír ki az újpesti civil 
szervezetek tevékenységének támogatására. 

Felelős: polgármester, a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján 
Határidő: 2024. március 31. 

Szavazás eredménye: 19 igennel elfogadva (egyhangú) 

5. Egyebek 

Nagy István elnök: Szeretne tájékoztatást kérni az Újpesti Kulturális Központban történtekről. 
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Bedő Katalin alpolgármester: Hozzászólásában elmondja, két hatósági eljárás is folyamatban 
van az ügyben, ezért kizárólag az ügynek csak az alapadatait ismertetheti. Sem az eljárásban 
érintett kiskorúak nevére, sem életkorára, sem nemére vonatkozóan nem adhat tájékoztatást. 
Valamint kéri a Tisztelt Bizottságot, hogy a személyiségi jogok figyelembevételével kérdezzen és 
alkosson véleményt. A téma nagyon érzékeny, de mindannyiunk célja, hogy az eljárások, az ügy 
minden részletét feltárják. Az elsődleges feladatunk a gyermekek védelme, amit a jelenleg hatályos 
jogszabályok betartásával tehetünk meg. Szeretné az esetet pár mondatban ismertetni. A tavaly 
nyáron megtartott Erzsébet tábor egyik nyílt gyülekező helyén az egyik kiskorú masszírozta a 
másik, ellentétes nemű kiskorú alhasát. Az Önkormányzat nem állítja és nem is állíthatja, hogy ez 
a magatartás a két kiskorú között szexuális jelentéstartalommal bírt, de két pedagógus úgy 
nyilatkozott a vizsgálat során, hogy ezt a cselekményt félreérthetőnek minősítették, ezért a 
gyermekvédelemre vonatkozó jogszabályok alapján az Önkormányzatnak jelzési kötelezettsége 
volt a hatóságok felé. Az Újpesti Kulturális Központ lemondott ügyvezető igazgatója - az 
Önkormányzat tudomása szerint - az eset után a pedagógusok jelzésére olyan jellegű intézkedést 
tett, ami azt biztosította, hogy a táborban a két kiskorú a továbbiakban nem érintkezett. A két 
kiskorú között valójában mi történhetett a hatósági eljárások fogják tisztázni, hogy ez a 
magatartásforma hordozott-e szexuális jelentéstartalmat vagy sem. Közli, hogy az Önkormányzat 
tudomása szerint, az adott szituációban sem szexuális aktus, sem szexuális erőszak, sem fizikai 
kényszerítés nem történt. Amikor az Önkormányzat az esetről tudomást szerzett, azonnal lépett a 
gyermekvédelmi jogszabályoknak megfelelően. Ezért minden olyan állítás és kérdés, ami arra utal, 
hogy az Önkormányzatnak szándékában állt volna eltusolni az esetet, határozottan visszautasítja, 
valamint a lemondott Ü gyvezetőről sem feltételezi, hogy el akarta volna tusolni az ügyet. Az 
Önkormányzat az esetről február közepén szerzett tudomást egy telefonos bejelentés alapján, majd 
azt követően haladéktalanul belső vizsgálatot rendelt el a tábort szervező önkormányzati cégnél. 
A vizsgálat lefolytatása után az Önkormányzat tudomására jutott információk és iratanyagok 
alapján a hatályos gyermekvédelmi jogszabályoknak megfelelően, haladéktalanul értesítette az 
illetékes rendőrkapitányságot és az Újpesti Gyermekjóléti Szolgálatot is. Jelenleg ennyi 
információ van az Önkormányzat birtokában. 

Szabó Balázs: Köszöni szépen a részletes tájékoztatást. Mindenképpen megnyugtató, hogy nem 
történt erőszak, nem történt homoszexuális erőszak. Közli, Polgármester Úrtól telefonon már 
kapott tájékoztatást a tegnapi nap során, ami egybecsengett azzal, ami most itt elhangzott. Közli, 
személy szerint nagyon jó benyomása volt Belán Beatrix ügyvezető asszonyról az elmúlt öt év 
munkája során és nagyon sajnálja a lemondását. Kérdezi magától mondott le vagy 
nyomásgyakorlás hatására. Azt gondolja, mivel a közéletben elszaporodtak a pedofil ügyek, erre 
kiemelt figyelmet kell fordítani. Sajnos Újpesten sem először fordul elő gyerekek kárára történő 
erőszak, akár pedofilia konkrét esete is. Azt gondolja, ezeket az ügyeket a legkomolyabban kell 
kezelni. Úgy látja, hogy az Önkormányzat - ha valóban igaz, hogy csak most szerzett róla 
tudomást - helyesen cselekedett, hogy vizsgálatot rendelt el és a rendőrséghez fordult. Kérdezi, a 
belső vizsgálat milyen eredménnyel zárult. Számára viszont furcsa, hogyha ez egy nyári táborban 
történt, akkor mi történt az elmúlt nyolc hónapban. Kérdezi, miért nem derült ki hamarabb, esetleg 
volt-e olyan szándék, hogy ne is derüljön ki. Azonnali hatályú lemondás történt, valamint az 
Ügyvezető Asszony a saját pártjából is kilépett. Ezzel viszont úgy tűnik, hogy Újpesten a Magyar 
Szocialista Párt megszűnik. Választ vár a kérdéseire. 

Bedő Katalin alpolgármester: Az eset után volt intézkedés Ügyvezető Asszony részéről. Ahogy 
előző hozzászólásában már elmondta, Ügyvezető Asszony intézkedett, hogy a két kiskorú a 
továbbiakban a tábor ideje alatt ne tudjon érintkezni. Az Önkormányzat felé február 14-én érkezett 
a késő esti órákban egy bejelentés. Az Önkormányzat másnap elrendelte a belső vizsgálatot, 
aminek megvan az eredménye, ami alapján történt a további intézkedés. Félreérthetőnek 
minősítették a pedagógusok azt a cselekedetet, aminek szemtanúi voltak. Azt, hogy a pártjával az 
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Ügyvezető Asszony miként rendezte az ügyet, mi a pártból való kilépésének az oka, nem osztotta 
meg. A mai napon Ügyvezető Asszony az állománygyűlésen elmondta a kollégáinak a döntését, 
majd közölte, ebben az érzékeny klímában amiben élünk, semmiféleképpen sem szeretne árnyékot 
vetni, a jól működő és sokak által szeretett Újpesti Kulturális Központra. 

Szabó Balázs: Közli, a belső vizsgálat eredményeit szeretné látni. 

Bedő Katalin alpolgármester: A nyomozati anyag része, egyelőre nem nyilvános. 

Nagy István elnök: Közli, ami most itt a Bizottságon elhangzott, az alapján nem érti, hogy Belán 
Beatrix ügyvezető miért mondott le. Valamint azt sem érti, hogyha az Önkormányzat elrendel egy 
vizsgálatot az Újpesti Kulturális Központban és ő, mint az Újpesti Kulturális Központ Felügyelő 
Bizottságának az elnöke miért nem értesült róla. Valamint a Közművelődési és Oktatási Bizottság 
elnökeként is a sajtóból értesült az ügyről. Szabó Balázs képviselő úrral egyetért abban, hogy 
politikai leszámolást vél felfedezni a háttérben. Nem érti, hogy Belán Beatrix miért mondott le. A 
tájékoztatás alapján két kiskorú egymás hasát simogatta. Közli, a Fővárosi Törvényszékről 
érkezett egy tárgyalásról, ahol kétmillió forintra perelte az Aranyhíd Gyermekek Átmeneti Otthona 
volt vezetője, mert megsértette a személyiségi jogait. Az az ügy sokkal súlyosabb véleménye 
szerint, ehhez képest Ruszkai Zsolt még mindig az Újpesti Szociális Intézmény vezetője, nem 
mondott le. Továbbra is az Önkormányzatnál dolgozik Pemeczky László alpolgármester, szintén 
nem mondott le. Belán Beatrix viszont úgy érezte le kell mondania. Súlyos igazságtalanságnak 
tartja. Közli, nem érti, mi folyik a Városházán, mi folyik az Intézményekben. Azt is felháborítónak 
tartja, hogy a Hivatal dolgozói nyíltan politizálnak. Közli, a Polgármesteri Hivatalban továbbra is 
kupleráj van. Azt gondolja, hogy ezt az esetet politikailag nem lehetett megtámadni, ha csak 
Alpolgármester Asszony nem tűri a konkurenciát. Főleg az után nem, hogy az előbb említett másik 
ügyben úgy vettek fel a Gyermekotthon élére egy huszonéves személyt, hogy nem adott be 
pályázatot, nem felelt meg a pályázati feltételeknek sem, nem volt sem szakmai, sem vezetői 
gyakorlata. Közli, ennek az ügynek nincsen következménye. Tegnap közölte Polgármester Úrral 
és Alpolgármester Asszonnyal, hogy szeretné összehívni az Újpesti Kulturális Központ Felügyelő 
Bizottságát, ott megismerni az anyagot. A tegnapi napon beszélt a lemondott Ügyvezető 
Asszonnyal is, megkérdezte, mi történt valójában, de titoktartás kötelezi, ezért nem nyilatkozott. 
Nem érti, hisz a felügyelő bizottság elnökeként joga lenne tudni. Nem érti, hisz úgy véli, az ügy 
súlya nem indokolja Ügyvezető Asszony lemondását. Nem érti, hogy miért most kerülnek a 
felszínre ezek a pedofiliához köthető esetek. Kérdezi, február 14-én ki volt a bejelentő. Kérdezi, 
névtelen volt a bejelentő. 

Bedő Katalin alpolgármester: Közli, nem volt névtelen a bejelentő. A belső vizsgálat 
jegyzőkönyve alapján fordult az Önkormányzat a hatóságokhoz. Fordított esetben, most arról 
folyna a vita, hogy felelőtlen az Önkormányzat. Nem tiszte bagatellizálni, viszont Képviselő Úr 
megteszi. A rendőrség elindította az eljárást, a nyomozati időszak elkezdődött. 

Nagy István elnök: Kérdezi, valóban csak annyi történt, hogy az egyik kiskorú a másiknak a hasát 
simogatta. Kérdezi, ezzel az üggyel foglalkozik a rendőrség. 

Bedő Katalin alpolgármester: Igen, a rendőrség elindította az eljárást. 

Nagy István elnök: Közli, akkor súlyosabb a probléma. 

Bedő Katalin alpolgármester: Hozzászólásában elmondja, arról tud beszámolni ami a 
jegyzőkönyvben szerepel. 

Czinke Sára: A tájékoztatás szerint, a rendőrség vizsgálja az ügyet, nyomozati szakaszban van. 
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Ha most ez a vizsgálat nem indult volna el, vagy nem felelősségteljesen dönt az intézmény 
vezetője, akkor most arról folyna a vita, hogy miért nem. Valamint azzal a kéréssel fordul a 
Bizottsághoz, hogy aki megszólal ebben az ügyben, ne keverje ide a pedofiliát, mert ez nem az, 
két kiskorú ügyéről van szó. 

Nagy István elnök: Úgy véli, a gyerekek túl korán, nem a koruknak megfelelően találkoznak 
különböző szexuális tartalmakkal. Annak idején az egyik Bizottsági ülésen is folyt vita a 
„Meseország mindenkié" könyv miatt. Közli, akkor sem értett egyet a határozattal, ami született 
és most sem. A mostani ügyről pedig továbbra is az a véleménye, hogyha a rendőrség elrendelte a 
vizsgálatot, akkor több történt. 

Bedő Katalin alpolgármester: A rendőrség a belső vizsgálat jegyzőkönyve alapján rendelte el a 
vizsgálatot. 

Németh Edit: Közli, ha a rendőrség elrendelte a vizsgálatot szerinte is komolyabb dolog történt. 
Túl sok a feltételes mód ebben az ügyben. 

Nagy István elnök: Továbbra is az a véleménye, hogy jelen ügy politikai ügy. 

Czinke Sára: Hozzászólásában elmondja, a rendőrségi vizsgálat eredményét meg kell vámi. 

Nagy István elnök: Mivel az „Egyebek" napirendi ponthoz senkinek nincs több hozzászólása, 
ezért l 6nórakor bezárja az ülést. 

Kmf. 

jegyzőkönyv hitelesítő 
N.lkZ! 

elnök 
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